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خبری »دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 
شهید محمدرضا فلاح پور  را گرامی می دارد

در پی اقدامات جهادی و بی باک اخیر؛

درود بر فرزندان راستین حیدر 
کرار در نیروی انتظامی 

از  که  فساد  با  مقابله  قطار 
سوی قوه قضائیه راه افتاده 
نه تنها خیال توقف ندارد که 
هر روز بر سرعتش هم افزوده 
اتفاقات  سیر  و  شود  می 
خوبی که این حرکت جهادی 
برای  قراری  آورده،  وجود  به 
وقفه ندارد و هرروز ابعاد و 
زوایای جدیدی پیدا می کند و جایی نیست که فساد بتواند 
لانه کند و از تیررس عدالت طلبی این قوه، در امان باشد. این 
نهاد به خوبی به کابوس مفسدان تبدیل شده و انتظارات را 
از آیت الله رئیسی روز افزون کرده، ولی او اصلا از این موج 
انتظار به حق جانمانده و کوبنده و طوفنده پیش می رود. 
قصه مقابله با فساد در این ملک که سال ها به قهرمانی 
اینچنین نیاز داشت حالا به قسمت های جذاب تری به 
خصوص در استان ما - البرز - رسیده؛ چونانکه خبر رسیده، 
رئیسی و یاران پاکبازش در قوه تحت امرش در کنار دلاوران 
و جان برکفان نیروی انتظامی استان البرز و در راس آن سردار 
»عباسعلی محمدیان«، بیش از پیش و با شمشیر عدالت و 
در جریان بی وقفه مقابله با فساد که پیش می برند، به سراغ 
خاطیان و طاغیان، این بار در نیروهای امنیتی و انتظامی 
کشور )و به خصوص استان البرز( هم رفته و بدون کمترین 
اغماضی، فسادی را که می رفت تا لکه ای سیاه در دامان 
پاک و نورانی و مشعشع این بهترین خادمان جان برکف 
ملت در نیروی انتظامی نشاند را از ریشه زده و از دامان ایشان 

زدوده اند.
اینچنین رفتار بدون واهمه و بی باکانه در اجرای عدالت 
که خود را فقط در پیشگاه مردم و خدای مردم  پاسخگو 
می داند بی شک نزدیک به همان چیزی است که شیعه از 
مرادش، شهید عدالت - مولای متقیان، علی )ع( سراغ دارد 
و این رفتار دلاورانه که امروز از فرزندان راستین حیدر کرار 
در زمانه ما و در قوه قضائیه و نیروی انتظامی استان البرز  
سر زد، قطعا از چشم و نظر دلسوزان و شیفتگان این ملک 
و ملت دور نمی ماند و قطع به یقین، برکات آن به زودی در 
ساختار اقتصادی و اجتماعی و امنیتی استان و حتی کشور 
هویدا خواهد شد. آن هم در زمانه ای که اشقیاء مدت 
هاست به دنبال جسارت به خیمه و خرگاه امن مظلومین 
جهان، این خانه ملت حسین )ع( دوخته اند تا آن کنند با 
این حرم که اسلاف پلیدشان در کربلا با خیمه گاه - اول 

مظلوم عالم - خون خدا - حسین )س( کرده بوند.
درود و سپاس بی کران ملت حسین )ع( بر این فرزندان 
عدالت علوی که در سنگر قوه قضائیه و فرماندهی سربلند 
انتظامی و به خصوص شخص سردار محمدیان،  نیروی 
اینچنین عاشورایی عمل می کنند و دست نامحرمان و 
مفسدانی که دست های پنهان اشقیاء در دستبرد به داشته 
های ساکنین و محرمان حرم در این جغرافیای کربلایی 
هستند، قطع کرده و اسباب دوام و قوام بیشتر را برای این 
ملک و ملت در مقابله با شیاطین و اشقیای پیدا و پنهان 

به ارمغان آورده اند...

مناطق حفاظت شده از شریان های حیاتی اکوسیستم کشور 
و جزو سرمایه های زیست محیطی، اجتماعی و اقتصادی 
محسوب می شوند که با هدف حفظ تنوع زیستی و ژنتیکی 
کشور برای نسل های آینده حفاظت می شوند که در دولت 
تدبیر و امید بیش از یک میلیون هکتار بر وسعت آن ها 

اضافه شده است.
شاید تا چندی پیش محیط زیست یک مقوله فانتزی و 
غیر ضروری محسوب می شد اما در دولت تدبیر و امید 
این نگاه تغییر کرد و رنگ و بوی دیگری به خود گرفت به 
طوری که اولین مصوبه دولت یازدهم محیط زیستی بود و 
بر ضرورت احیای دریاچه ارومیه تاکید شده بود، در کنار آن 
بخش های دیگر محیط زیست نیز مورد توجه قرار گرفت به 
طوری که حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی 
رییس جمهوری دولت خود را دولتی محیط زیستی معرفی 
کرد و به حق نیز اقدامات ارزنده ای در راستای حفظ محیط 

زیست صورت گرفته است.
در این میان مناطق حفاظت شده یکی از بخش های مهم 
محیط زیست است که برای حفظ مولفه های زیستی و 
رساندن آن ها به نسل های بعدی ضروری است، بر این 
اساس سازمان حفاظت محیط زیست در دولت دوازدهم 

اقدام به توسعه این مناطق کرد و بنا به گفته کیومرث 
زیستی  تنوع  و  طبیعی  محیط زیست  معاون  کلانتری 
سازمان حفاظت محیط زیست با تصویب شورای عالی محیط 
زیست بیش از یک میلیون هکتار به مساحت مناطق تحت 

مدیریت این سازمان اضافه شد.
در واقع ۱۳ منطقه تحت مدیریت جدید در هفت استان 
شامل اصفهان، تهران، خراسان جنوبی، فارس، کردستان، 
یزد و خوزستان به تصویب رسید که از این مجموعه هفت 
منطقه حفاظت شده، سه پناهگاه حیات وحش، دو اثر 
طبیعی ملی و یک پارک ملی است که مجموع مساحت 
این مناطق بیش از یک میلیون هکتار است که به مناطق 

تحت مدیریت سازمان حفاظت محیط زیست اضافه شد.
از این مساحت مناطق تحت مدیریت سازمان  تا پیش 
حفاظت محیط زیست ۱۷ میلیون و ۷۷۰ هکتار بود که 
با اضافه شدن این ۱۳ منطقه به ۱۸ میلیون و ۸۴۰ هکتار 

افزایش یافت.
کلانتری روز گذشته گفت: برای اضافه شدن این وسعت 
به مناطق حفاظت شده تحت پوشش سازمان، جلسات 
متعددی همراه با کارهای کارشناسی زیادی انجام شد تا 
اینکه این وسعت با هدف حفظ تنوع زیستی و ژنتیکی 

کشور برای نسل های آینده به تصویب شورای عالی محیط 
زیست رسید.

وی افزود: در راستای حفاظت بیشتر و بهتر از این مناطق 
اصلاح شرح خدمات مدیریت مناظق تحت مدیریت سازمان 
حفاظت محیط زیست انجام شد و بر اساس آن تا پایان سال 
تمام مناطق تحت مدیریت سازمان دارای برنامه مدیریت 
منطقه خواهند شد که این برنامه می تواند در راستای حفظ 
منطقه و بهره برداری پایدار از مناطق به عنوان یک نسخه 
بالادستی در اختیار ادارات کل و بخش های توسعه ای 

قرار گیرد.

خبر اول

در »دولت تدبیر و امید«؛

افزایش یک میلیون هکتاری مناطق حفاظت شده

سرمقاله

شمار بهبودیافتگان کرونا به 314 هزار و 870 تن رسید

سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
گفت: تاکنون ۳۶۵ هزار و ۶۰۶ نفر در کشور به طور 
قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده اند و با فوت ۱۱۹ نفر 
در ۲۴ ساعت گذشته، شمار جانباختگان این بیماری 
به ۲۱ هزار و ۲۰ نفر رسیده است و تاکنون 314 هزار 
و 870 نفر از بیماران، بهبود یافته و از بیمارستان ها 

ترخیص شده اند.
آمار  آخرین  درباره  گذشته  روز  لاری  سادات  سیما 
مبتلایان قطعی به ویروس کرونا در کشور و موارد 
فوت ناشی از این ویروس افزود: تا دیروز و بر اساس 
معیارهای قطعی تشخیصی، دو هزار و ۲۴۳ بیمار 
جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد و هزار 
و ۱۲۱ مورد بستری شدند. با این حساب، مجموع 

بیماران کووید۱۹ در کشور به ۳۶۵ هزار و ۶۰۶ رسید.
وی ادامه داد: متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته، 
دادند و  از دست  را  بیمار کووید ۱۹ جان خود   ۱۱۹
مجموع جانباختگان این بیماری تاکنون به ۲۱ هزار 

و ۲۰ نفر رسید.
سخنگوی وزارت بهداشت گفت: خوشبختانه تاکنون 
از  از بیماران، بهبود یافته یا  ۳۱۴ هزار و ۸۷۰ نفر 
بیمارستان ها ترخیص شده اند. همچنین ۳۸۳۱ نفر 
از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در وضعیت شدید این 
بیماری تحت مراقبت قرار دارند و تاکنون سه میلیون 

و ۱۱۳ هزار و ۸۰۶ آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور 
انجام شده است.

لاری افزود: بر اساس آخرین اطلاعات کرونا در کشور، 
اصفهان،  قم،  گیلان،  مازندران،  تهران،  های  استان 
خراسان  کرمان،  شرقی،  آذربایجان  رضوی،  خراسان 
شمالی، سمنان، یزد، زنجان و قزوین در وضعیت قرمز 
قرار دارند. همچنین استان های آذربایجان غربی، البرز، 
فارس، لرستان، هرمزگان، اردبیل، بوشهر، کرمانشاه، 
مرکزی،  جنوبی،  خراسان  بویراحمد،  و  کهگیلویه 
ایلام، چهارمحال و بختیاری، گلستان و خوزستان در 

وضعیت هشدار قرار دارند.

شهرهای قرمز و زرد در گیلان

سخنگوی وزارت بهداشت درباره وضعیت کرونا در 
استان گیلان افزود: این استان در اسفند پارسال خیز 
شدید کرونا را شاهد بود و همه شهرهای این استان 
درگیر شدند از اوایل فروردین سیر نزولی موارد ابتلا به 
کرونا در این استان سیر نزولی پیدا کرد و در خرداد ماه 

به پایداری نسبی رسید.
وی گفت: از تیر ماه امسال وضعیت اپیدمی و موارد 
ابتلا و فوت کرونا در استان گیلان با وجود توصیه 
های وزارت بهداشت دوباره روند صعودی پیدا کرد به 
طوری که اغلب شهرهای این استان با روند صعودی 

این بیماری مواجه هستند و شهرهای رشت، آستارا، 
آسنانه اشرفیه، لاهیجان، رودبار، لنگرود و ماسال در 
وضعیت قرمز و شهرهای املش، بندرانزلی، رضوانشهر، 
رودسر و سیاهکل در وضعیت زرد یا هشدار قرار دارند.
لاری افزود: میزان متوسط استفاده از ماسک در استان 
گیلان اکنون حدود ۷۵ درصد است و در هفته های 
اخیر شاهد افزایش ۱۳ درصدی استفاده از ماسک در 
این استان هستیم. بشترین میزان استفاده از ماسک 
در داروخانه ها و آرایشگاه ها به ترتیب با ۱۰۰ درصد و 
۹۵ درصد و کمترین میزان استفاده از ماسک در دفاتر 
پیشخوان و بازارهای محلی این استان به ترتیبپا با ۴۸ 

و ۵۲ درصد است.
وی ادامه داد: بیشترین میزان رعایت پروتکل های 
بهداشتی در استان گیلان در بانک ها و داروخانه ها و 
کمترین میزان در پایانه های مسافربری درون شهری 

و پاساژهاست.
سخنگوی وزارت بهداشت گفت: امیدواریم با همکاری 
در  مردم سراسر کشور  و همه  گیلان  استان  مردم 
رعایت اصول به گانه بهداشتی شامل رعایت فاصله 
گذاری ۱.۵ تا دومتری، استفاده از ماسک در بیرون 
از خانه و شست و شوی مداوم دستها هر چه زودتر 

شاهد قطع زنجیره انتقال ویروس کرونا باشیم.

در تعطیلات محرم به سفر نروید

وی افزود: هر زمان که به علت تعطیلات با موج 
سفرهای مردم مواجه می شویم، دو هفته بعد افزایش 
موارد ابتلا و بستری مبتلایان به کرونا را در کشور 
شاهد هستیم و دو هفته بعد از آن آمار موارد مرگ 
کرونا بالا می رود بنابراین از همه مردم کشور خواهش 
می کنیم با توجه به شرایط کرونا در کشور از هر 
گونه سفر در تعطیلات تاسوعا و عاشورهای پیش رو 
پرهیز کنند و امیدواریم عاشقان و شیفتگان اباعبدالله 
با رعایت توصیه ها و پروتکل های وزارت بهداشت 
کمک کنند تا محرمی آمیخته با شور و شعور حسینی 

را تجربه کنیم.

کرونا در ایران

مهرداد تیموری

 مدیرمسئول
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اجتماعی

دنیای هوادار
انتخابات هیات رئیسه شورای شهر کرج درحالی برگزار شد 

که برخی حواشی بر متن خبر غلبه کرد.
انتخابات هیات رئیسه شورای شهر کرج در حالی برگزار شد 
که خیلی ها از تغییرات گسترده در آن استقبال کرده و برای 

آن سناریوهایی عجیب چیده بودند.
استقبالی که البته از جنس دخالت های بیرون شورا و برخی 

رفتارهای ناثواب بود.
از جلسات ۲، ۳ و ۵ نفره در برخی ادارات بالادستی، تا 
پیشنهادهای ریاست و گرفتن کمیسیون در شورای شهر، 
برای مخالفان ریاست فعلی! نگارنده در این نوشته قصد 
جانبداری از هیچ طیف و گروهی را ندارد ولی برخی حواشی 

در این انتخابات بیشتر از اصل خبر خودنمایی می کرد.
رأی قاطع به هیات رئیسه:

با وجود تلاش هایی که برای اختلاف افکنی در شورای شهر 
به چشم می خورد )به گفته خود اعضا( ولی رأی قاطع ۱۲ نفر 
از ۱۳ عضو شورای شهر به رئیس و ۱۱ نفر از همان ۱۳ نفر 
به نائب رئیس، نشان داد عملکرد سلیم نژاد و خستو، مورد 
تأیید نمایندگان مردم کرج در پارلمان شهری بوده و با این 
انتخاب نشان دادند از برخی انتقادات این دو عضو به شهردار 
کرج )کمالی زاده(، به خصوص در برخی انتصابات حاشیه دار، 

حمایت می کنند.
دبیری که اخلاقی کنار رفت:

مهدی حاجی قاسمی که پیش تر ریاست سازمان نظام 
مهندسی استان البرز را در کارنامه خود می دید و پیگیر برخی 
موضوعات شهری، مثل کیفیت آسفالت، ساخت پیاده راه، 
مناسب سازی معابر و... بود، برای همراهی سایر اعضاء و 
حفظ وحدت در شورای پنجم، در حرکتی اخلاقی خود را 
کاندیدای دبیری در هیات رئیسه نکرد تا فرج الله ایلیات، 
یکی دیگر از منتقدان فعلی شهردار جای وی را به عنوان 

دبیر اول بگیرد.
مهدی حاجی قاسمی با وجود داشتن بیش از ۱۰ رأی، در 
حالی این جایگاه را به ایلیات داد که سایر اعضاء برای نشان 
دادن وحدت و همصدایی شورا، در جایگاهی دیگر از وی 

حمایت قاطع کردند.

پایین آمدن دست دشتگرد، با بالا رفتن دست حاجی قاسمی

سارا دشتگرد که معمولا به عضو همیشه منتقد شورا معروف 
پست  نامزدهای  اعلام  هنگام  عجیب،  حرکتی  در  شده، 
دبیری دوم، خود را کاندیدای حضور در هیئت رئیسه کرد؛ 
مهدی حاجی قاسمی نیز که پیشتر در حمایت از ایلیات 
کاندیدای دبیر اولی نشده بود و طی سال های گذشته نیز 
نسبت به عملکرد برخی اعضا انتقاد جدی داشت، پس از 
بالارفتن دست دشتگرد و مخالفت برخی اعضاء با عملکرد 
این بانوی شورای شهری، خود را کاندیدای دبیری دوم کرد 
تا با ۱۱ رأی از ۱۳ رأی مأخوذه، هم باعث انصراف دشتگرد 
از دبیری دوم شود، هم خود دبیر دوم شورای شهر کرج، در 

سال چهارم گردد.

رئیسی که قدرشناس بود

معمولا پس از رأی گیری و رسیدن به موفقیت، فرد پیروز 
با ژستی خاضعانه از افرادی که به وی  رأی دادند، تشکر 
می کند؛ اما رئیس منتخب شورای شهر کرج )سلیم نژاد( 
در مصاحبه ای که شاید کمتر رئیسی به آن اشاره کند، 
و  رفتند  کنار  بنده  نفع  به  مهدوی  و  زارع  گفت:»آقایان 
می دانم که هرکدام از این دو عزیز، اگر جای من بودند، الان 

رئیس شورای شهر می شدند«.

این صحبت ها از آنجایی قابل تأمل است که بسیاری از 
داخل و بیرون شورای شهر کرج، برای نرسیدن سلیم نژاد 
به صندلی ریاست شورا، تلاشهای فراوانی از خود نشان 

دادند.
در پایان گفتنی است موضوعی که بیش از همه قابل توجه 
بود، تعامل و یکپارچگی در بین ۱۲ عضو، از ۱۳ عضو فعلی 
شورای شهر کرج بود که در بسیاری از شوراهای شهر و روستا 
)به خصوص در سال آخر دوره پنجم( نه تنها در البرز، که در 

سایر استان ها نیز کمتر به چشم می خورد.
این یکپارچگی زمانی جلوه بیشتری به خود می گیرد که 

بوی خدمت واقعی به مردم )نه شعارگونه( به خود بگیرد.
حال باید منتظر بود و دید شورای پنجمی که طبق آمارها با 
کمترین جلسه غیرعلنی شفافیت را به رخ شوراهای قبل از 
خود کشید و سر تعظیم برای هیچ لایحه ای که منافع مردم 
به به خطر بیاندازد، فرود نیاورد، می تواند همچنان شفاف 
سال آخر فعالیت خود را به پایان رساند؟ شفافیتی که حتی 
برای مدیران استانداری البرز هم گران تمام شد و مصاحبه 
عضو شورای شهر کرج  )رحیم خستو( در خصوص دریافت 
رهن میلیاردی برای دو مدیر استانداری، همچنان نمادی از 
»صیانت از منافع مردم شهر« حتی در مقابل نماینده عالی 

دولت در استان البرز، به شمار می رود.

»البرز« چه خبر؟

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

۱۲ رأی معنادار در کرج 

»استاندار«:

حق آبه البرز افزایش یافت

استاندار البرز گفت: حق ابه این استان از محل سدها 
برای بهره برداری از شهرک های صنعتی ۲۰۰ لیتر برثانیه 

افزایش یافت.
به گزارش »دنیای هوادار«، عزیزاله شهبازی شب گذشته در 

نشست تخصصی با مدیران شهرک های صنعتی استان 
البرز افزود: در سفر روز گذشته وزیر نیرو به البرز موضوع 
تخصیص آب به میزان ۲۰ میلیون متر مکعب آب در سال 

به البرز محقق شد.
درصدد  گرفته  های صورت  ریزی  برنامه  با  گفت:  وی 
هستیم با حفر چاه با ظرفیت تامین ۵۰۰ میلیون متر 

مکعب نیز بخش دیگری از نیازها را تامین کنیم.
شهبازی افزود: تصفیه خانه جدید نیز با ظرفیت تصفیه 
۱۵ میلیون متر مکعب در کرج ظرف یک سال آینده به 

بهره برداری می رسد.
وی عنوان کرد: امسال افزایش ۱۱ درصدی مصرف برق در 
حوزه تولید و صنعت البرز را داشتیم که حاکی از فعالیت 
و پویایی تولید و صنعت البرز و حرکت در مسیر جهش 

تولید است.
برق ۴۰۰  اولین پست  اجرایی  داد: عملیات  ادامه  وی 
کیلوولت البرز با اعتباری بیش از یک هزار میلیارد تومان 
آغاز شده و با ۴۵ درصد پیشرفت فیزیکی به سرعت در 
حال پیشرفت است و پست ۴۰۰ کیلوولت بعدی نیز آماده 

آغاز عملیات است.

وی افزود: هزار واحد تولید کالای سلامت محور کشور در 
البرز مستقر هستند و بخش بزرگی از نیاز کشور را در این 

حوزه تامین می کنند.
استاندار البرز گفت: رفع ممنوعیت شعاع ۱۲۰ کیلومتر 
برای شهرک های صنعتی اشتهارد، انگیزه مضاعفی برای 
تولیدکنندگان و صنعتگران البرز بود و در خصوص اقدامی 
که از سوی یک کارشناس و مسوول در حوزه مالیات 

صورت گرفته به جد پیگیر هستیم.
وی افزود: فرصت های محدود است و باید در کمترین 
زمان ممکن درصدد گره گشایی از موانع توسعه ای در 

حوزه های مختلف باشیم.
شهبازی گفت: ساماندهی لکه های صنعتی البرز همچنان 
به جد در دستور کار است و این امر به سرعت یکی پس 

از دیگری محقق می شود.
گاز  انتقال  پروژه  بیان داشت: همچنین  البرز  استاندار 
بویین زهرا به کرج اقدامی بزرگ است که تامین گاز در 
مصارف خانگی، صنعتی و کشاورزی البرز را تا ۵۰ سال 
تضمین می کند و گاز شهرک های صنعتی استان را به 

یکدیگر متصل می کند.

بازنشستگان بی درد!
چطور  شما!  بر  شرم  واقعا 
گوشتان  بغل  آمد  دلتان 
كسانی باشند كه با »چندرغاز« 
حقوق بردگی كنند ولی شما 
با حقوق ماهی سی میلیون 
در  را  ماه  در  ریال سه هفته 
بره  كباب  ویلایتان  »تراس« 
بزنید و عصرها با جت اسكی 
و پری های دریایی »پری بازی« كنید.حضرات بازنشسته! خوب 
شد كه »پرویز فتاح« آمد تلویزیون و گفت جناب »غلامعلی 
حدادعادل« املاك بنیاد مستضعفان به ارزش ششصد میلیارد 

تومان تصرف كرده و پس نمی دهد.
ایضا جناب عادل آمدند و در مقام دفاع فرمودندكه: دو پسر 
جوان رشید دارند روی من به دلار، ببخشید به دیوار، یكی با 
ماهی یك میلیون و هفتصد هزار تومان و برادر دیگر با دو 
میلیون و چهارصد هزار تومان حقوق زندگی فقیرانه خود را 
سپری می كنند وگرنه ما چگونه می توانستیم بفهمیم كه 
در ایران اسلامی چنین ظلمی بر دو جوان می رود؟ آن هم 
جوانانی كه پدرشان توانست تحولی عمیق در فرهنگ این مرز 
و بوم با مدارس فرهنگ  ایجاد كند. حتما عاقبت بار كامیون 
های زمین خورده را دیده اید این ثمره گوشه ای از فرهنگ 
امانتداری و همدردی ماست. من یكی كه ماهی شش میلیون 
و پانصد و بیست و چهار هزار و دویست و سی و سه تومان 
حقوق می گیرم وقتی از پدری دلسوخته و شرمنده عیال و 
فرزند می شنوم كه پسرانش با كمتر از نصف حقوق من روزگار 
می گذرانند اگر از این خبر دِق نكنم و نمی رم از سیب زمینی 
كمترم! بروید تا فرصت هست توبه كنید و كفاره این چهل 
سال را هم بدهید وگرنه در روز حساب مدعی اول همین پدر 
شرمنده و سایر پدران دوتابعیتی دیگر كه مجبور بودند یك پا 
در ایران و پای دیگر در آمریكا و اروپا بچه های گرسنه خود 
را به دندان بكشند شاكی خواهند بود و متهم ردیف اول شما 
هستید كه همسایه های ساكن لواسانتان گرسنه خوابیدند و 

شما... خجالت بكشید. من یكی که آب شدم!

به لاس وگاس خوش آمدید!
دکتر علی ساجدی - نویسنده

فرض کنید قراره ال کلاسیکو برگزار بشه یعنی دوتا تیم پرطرفدار 
که در همه کشورها شناخته شده هستند قراره با هم بازی داشته 
باشند، رقابت به شدت بالاست، امتیازها کاملا به هم نزدیکه، 
و دعوا بر سر صدر جدول یکی از مهم ترین لیگ های ورزشی 

دنیاست که پخش تلویزیونی اون میلیاردها دلا ارزش داره!
تلویزیون رو روشن می کنید و محو زیبایی های یک مسابقه 
فوتبال میشید. تبلیغاتی هم اطراف زمین هست که خیلی آرام 
و بی سروصدا از حاشیه زمین به ذهن شما ورود می کنه و 

صدالبته تاثیر خودش رو هم می گذاره!
حالا در نظر بگیرید، تیم گل بنفشه با تیم شیطون بلایان شهر 
مسابقه داره، از سطح بازی و کیفیت بازیکن ها که بگذریم، حتی 
اگه دو تیم وسط جدول لیگ دسته چندم هم نباشن و اصلا 
دعوا سر قهرمانی لیگ برتر مملکت گل و بلبلمون باشه، یا اصلا 
دربی جام حذفی باشه! تلویزیون رو روشن می کنید، و سعی 
می کنید بین انواع و اقسام تابلوهای رونده و نرونده و نئون 
و زنون و بنر و بیلبورد، داور رو از بازیکن های مسابقه تشخیص 
بدید. حالا هم که به برکت کرونا، همه صندلی های تماشاگرها 
هم شده محل تبلیغات. بعد هم که چشمهاتون درد میگیره و از 
خیر تماشای مسابقه ای که میلیاردها تومن برای تبلیغات درآمد 
داشته میگذرید. مسابقه ای که البته حق پخش تلویزیونیش هم 
به باشگاه ها پرداخت نمیشه. سوال من از کسانی که این بساط 
و علم کردن اینه: اصلا گیرم شما هیچ اطلاعی از روانشناسی 
مخاطب ندارید، آیا واقعا اصول بازاریابی و تبلیغات رو هم نمی 
دونید؟ آیا از اصل احترام به مخاطب خبر ندارید؟ اگر اینطوره، 
چطور به عنوان تصمیم گیرنده تبلیغات دور زمین منصوب 
شدید!؟ زمین ورزش که چه عرض کنم، راسته قمارخونه های 

لاس وگاسه انگار با این همه تابلوهای ریز و درشت. والا...

طنز مکتوب

پرهیز از سفرهای غیرضروری
فرمانده نیروی انتظامی گفت: از مردم تقاضا داریم با توجه به فرارسیدن تاسوعا 

و عاشورا از سفرهای غیرضروری اجتناب کنند تا شاهد شیوع بیشتر کرونا نباشیم.

سعید  شفیعیان

 نویسنده
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شهری
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۱۰ مقصد پرگردشگر جهان در 
صدر فهرست »زیان کرونایی«

 کرونا پردرآمدترین مقاصد گردشگری را به متضررترین 
صدر  در  بار  این  آمریکا  و  است  کرده  تبدیل  مقاصد 
زیان ده ترین مقاصد توریستی جهان قرار دارد. همه گیری 
ویروس کرونا تاکنون منجر به خسارت ۱۹۵ میلیارد 

دلاری بر درآمد بازار بین المللی توریسم شده است.
به گزارش »دنیای هوادار«، پایگاه خبری تراول دیلی 
نیوز در خصوص ضرر و زیان مقصد های گردشگری 
از کرونا گزارشی تهیه کرده است که به بخشی از آن 

اشاره می شود.
از اصلی ترین صنایع متضرر و  بازار گردشگری یکی   
متاثر از شیوع کرونا است، زیرا بسیاری از کشورها با 
همه گیری جهانی کووید-۱۹ راهی جز بستن مرزهای 
خود روی گردشگران برای چند ماه نداشتند. در نتیجه 
ازخطوط  زیادی  تعداد  مسافرتی،  ممنوعیت های  این 
هوایی و آژانس های مسافرتی مجبور به لغو پروازها 
و سفرها در طولانی مدت شدند و گردشگری جهانی به 
سرعت متوقف شد. در سال ۲۰۱۹ سهم بازار گردشگری 
جهان در تولید ناخالص حدود ۹ هزار میلیارد دلار بوده 
است. اما باتوجه به بیماری همه گیری فعلی، تاثیرات 
مالی کووید-۱۹ منجر به خسارت ۱۹۵ میلیارد دلاری 
در جهان طی ۴ ماه نخست ۲۰۲۰ شده است که البته 
با اعلام آمارهای قطعی در آینده نزدیک، این رقم به 

احتمال زیاد افزایش پیدا می کند.
بسیاری از مقاصد محبوب گردشگری مجبور به تعطیلی 
روی  خود  مرزهای  بستن  و  خود  گردشگری  بازار 
امر تاثیرات مالی  گردشگران خارجی شده اند که این 
قابل توجهی در توریسم بین المللی به همراه داشته و نه 
تنها بر همه کشورهای جهان بلکه در بخش هواپیمایی 
و آژانس های مسافرتی نیز تاثیر گذاشته است. باتوجه 
به اینکه سفر و جهانگردی حدود ۹ تریلیون دلار از تولید 
را به خود اختصاص داده است، وارد  ناخالص جهان 
شدن خسارت ۱۹۵ میلیارد دلاری تنها طی ۴ ماه نخست 
۲۰۲ در سراسر جهان بسیار ویرانگر خواهد بود.بیماری 
کووید-۱۹ تاثیرات مالی گسترده ای در از دست رفتن 
درآمد کشورها در بخش توریسم گذاشته و بیشترین 

میزان آسیب را به مقاصد پردرآمد وارد کرده است.

قرنطینه گردشگران در برخی شهرهای توریست پذیر

در سال ۲۰۱۸، بازار گردشگری در آمریکا حدود ۸/ ۷ 

میلیون شغل را پوشش می داد و حدود ۸/ ۲ درصد 
از تولید ناخالص داخلی این کشور به بخش توریسم 
اختصاص داشته است. اما شیوع کرونا باعث بیشترین 
میزان آسیب بر درآمد این کشور شده و طی ۴ ماه ۳۱ 
میلیون دلار درآمد خود را از دست داده است و منجر 
به تعطیلی بسیاری از مقاصد گردشگری در این کشور 
شده است به گونه ای که تا پایان ماه مارس، ۳۱ ایالت 
از ۵۰ ایالت این کشور به تعطیلی کامل کشیده شد. 
ممنوعیت های سفر حتی از منطقه شینگن، انگلیس 
و ایرلند نیز اعمال شد که این امر تاثیر عمده ای بر 
میزان درآمد حاصل از گردشگری داشته است و نیمی از 
کشورهای متضرر در بخش توریسم به اروپا تعلق دارند 
و کشورهای اسپانیا، فرانسه، آلمان، ایتالیا و انگلیس در 
لیست ۱۰ کشور متضرر بازار گردشگری قرار دارند. اسپانیا 
با کاهش ۹۸ درصدی در تعداد گردشگران بین المللی تا 
ماه ژوئن، با ۷/ ۹ میلیون دلار خسارت بیشترین کشور 

آسیب دیده اروپایی را به خود اختصاص داده است.
تابستان که فصل محبوب سفر به اسپانیا محسوب 
می شود با افزایش موارد ابتلا به کووید-۱۹ تا پایان ماه 
ژوئیه )اوایل مرداد( منجر به قرنطینه کردن گردشگرانی 
که از اسپانیا به انگلیس بازمی گردند، شد. این قانون 
جدید منجر به کند شدن توریسم و ادامه آسیب پذیری 
و خسارت بیشتر بر بازار گردشگری اسپانیا می شود. 
فرانسه به عنوان توریست پذیرترین کشور جهان که در 
سال ۲۰۱۹ پذیرای حدود ۹۰ میلیون گردشگر خارجی 
بوده است، پس از شیوع کرونا تاکنون با خسارت ۷/ ۸ 

میلیون دلاری مواجه شده است.
این خسارت قابل توجه این کشور را در رده سومین 
کشور متضرر در بازار گردشگری جهان و دومین کشور 
و  پردرآمد  کشورهای  دیگر  است.  داده  قرار  اروپایی 
گردشگرپذیر جهان که جزو ۱۰ کشور برتر جهان قرار 
داشتند با شیوع کرونا بیشترین آسیب نیز متوجه این 
مقاصد و درآمد آن ها شده است. هفت کشور پردرآمد 
به شمار  گردشگری  بازار  در  اصلی  متضرر  نیز  دیگر 
می آیند و تایلند با خسارت ۸/ ۷ میلیون دلاری، آلمان 
۲/ ۷ میلیون دلار، ایتالیا ۱/ ۶ میلیون دلار، انگلستان 
۸/ ۵ میلیون دلار، استرالیا ۶/ ۵ میلیون دلار، ژاپن 
۴/ ۵ میلیون دلار و هنگ کنگ ۵ میلیون دلار مواجه 

شده اند.

مدیریت شهریگزارش

»بضاعتی پور« خبر داد؛

بررسی امکان سنجی طرح ساخت و اجرای 
تله کابین در ارتفاعات کرج 

پیشنهاد شهرداری برای نحوه پخش نذورات؛

ارائه نذورات به سمن ها برای توزیع میان کارتن خواب ها

رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری 
کرج طی بازدیدی که به همراه کارشناسان حوزه شهرسازی و 
مهندسین مشاور تله کابین کهار انجام شد گفت: مطالعات 
و امکان سنجی طرح ساخت تله کابین در ارتفاعات کرج مورد 
بررسی قرار گرفته است و در تلاشیم که با ایجاد زیرساخت های 
گردشگری در این شهر گام بلندی در راستای جذب توریست 

برداریم.
ارتفاعات  پور  بضاعتی  پیمان  هوادار»،  »دنیای  گزارش  به 
شهر کرج را یکی از مستعدترین نقاط برای اجرای طرح های 
گردشگری ارزیابی کرد و گفت: مطالعات و امکان سنجی طرح 
ساخت تله کابین در ارتفاعات کرج و اخذ مجوزهای لازم برای 

اجرای آن در حال انجام است.

او با بیان اینکه ایجاد خطوط تله کابین و اجرای پروژه های 
بخش  های  سرمایه  جذب  برای  مناسب  فرصتی  تفریحی 
خصوصی است، افزود: تله کابین از جمله امکانات تفریحی و 
توریستی است که مورد توجه و علاقه اقشار مختلف بوده و این 
وسیله تفریحی گردشگری از قابلیت بالایی برای جذب شهروندان 

و تنوع بخشی به فضاها و بالا بردن کارایی آن برخوردار هست.
رئیس سازمان سیما منظر و فضای سبز شهری شهرداری کرج 
اضافه کرد: تلاش می کنیم با احداث تله کابین شهر کرج و اخذ 
مجوزهای لازم در این خصوص به  عنوان نوعی زیرساخت در 
حوزه گردشگری، بتوانیم گام بلندی در راستای جذب توریست 
و گردشگر به شهر کرج برداریم که قطع یقین باعث شکوفایی 

اقتصاد شهری و ایجاد اشتغال می شود.

سرپرست سازمان خدمات اجتماعی شهرداری تهران در مورد 
پخش نذورات در ایام محرم در پاتوق های افراد کارتن خواب 

توضیحاتی را ارائه کرد.
به گزارش »دنیای هوادار«، سید مالک حسینی با اشاره به افزایش 
ارائه نذورات مردمی به معتادان در سطح شهر تهران طی روزهای 
اخیر گفت: برخی از شهروندان بنا به احساسات و باورهای 
شخصی خود مایل هستند که نذوراتشان را که عمدتا در قالب 
غذای گرم است شخصا به دست افراد نیازمند اعم از کارتون 
خواب و بی خانمان برساندند و نمی  شود افراد را از انجام این کار 
منع کرد؛ اما تجربه نشان داده که ارائه نذورات و غذا بدون رعایت 

همه جوانب می تواند مشکلاتی را ایجاد کند.
سرپرست سازمان رفاه، خدمات و مشارکت های اجتماعی با 
بیان این که میزان کمک های مردمی به خصوص اطعام به 
رغم وجود مشکلات اقتصادی برای افراد کارتون خواب و بی 

سرپناه بیشتر شده است، افزود: معمولا وقتی افراد به صورت 
داوطلبانه اقدام به پخش نذورات خود می کند ممکن است در  
توزیع، مدیریت درستی انجام نشود و به همین دلیل بعضا دیده 
می شود در مناطقی در یک شب 4 الی 5 غذا به یک فرد تحویل 
داده می شود و افراد دیگر در پاتوق هایی که شناخته شده نیستند، 

گرسنه می ماند.
او با بیان این که تراکم کمک ها در برخی مناطق موجب نارضایتی 
اهالی محل شده چرا که تراکم افراد بی خانمان برای دریافت 
نذورات در این منطقه بیشتر شده است، گفت: ما نمی توانیم 
افراد را منع کنیم؛ اما در مقام توصیه پیشنهاد می شود شهروندان 
نذورات خود را به خیریه ها و موسسات غیردولتی فعال در این 
حوزه ها بدهند تا آن ها این مواد غذایی را در پاتوق هایی که 
بعضا شناخته شده نیستند اما تعداد زیادی از افراد در آن زندگی 

می کنند توزیع کنند و اثربخشی بیشتری داشته باشد.

در سال 1357 در چنین روزی »امام خمینی« به دنبال نخست وزیری »شریف امامی« در پیامی به ملت ایران فرمودند:»در 
محیطی حكومت آشتی ملی را اعلام كرده اند كه ارتش و دیگر نیروهای حكومتی در شهرستان ها با توپ ها، تانك ها و 

مسلسل ها مشغول سركوبی ملتی هستند كه حقوق اولیه بشر و اجرای احكام اسلام را خواستارند«.

در چنین روزی!

پایتخت
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حامی یا قاضی، مسئله این است!

جنبش Me Too جنبش بسیار مهم و لازمی بود که از 
آمریکا شروع شد. بحث تلخ و همیشگی سوءاستفاده 
برخی افراد از جایگاهی که دارند هرگز بوی نا و کهنگی 
نخواهد گرفت اما از آن جا که زنان بیشتر در معرض 
این آسیب ها هستند و فمینیسم در گذر زمان مثل 
تمامی جنبش های موثر به افراط هایی کشیده شد، 
افرادی با افراط های شان جنبش me too را به محلی 
برای انتقام جویی و تسویه حساب های نامرتبط بدل 

کردند و همین، این جنبش را بیراهه کشاند.
به  جنبش  این  بالاخره  سال ها  از  پس  که  حالا 
ایران رسیده است و مطابق با نسخه جهانی اش با 
نوشته های کاربران در فضای مجازی آغاز شده؛ بسیار 
ضروری است که بدانیم تحت هر شرایطی باید کنار 
قربانی بایستیم و با قضاوت های بی جا و یا حرف های 
عوامانه نظیر »بالاخره خودتم مقصر بودی، تو باعث 
شدی و...« روح شان را بیش از پیش نیازاریم، به حد 
کافی بازگویی مورد تعدی قرار گرفتن دشوار هست 
پس نباید این مسیر را برای شان سخت تر کنیم و با 
شماتت های مان آن ها را به ادامه سکوت و خودخوری 

تشویق کنیم!
علاوه بر این لازم است بدانیم الزاما تعدی به معنای 
آزار جنسی نیست! تعدی ورود به حریم شخصی یک 
انسان در صورت تمایل نداشتن اوست. این تعدی 
می تواند کلامی باشد مثل متلک های خیابانی و یا 

شوخی های جنسی برای مدرن به نظر رسیدن.
می تواند اصرار به لمس فرد مقابل باشد بی آن که او 
نقاط  الزاما شامل  این لمس  باشد؛  تمایلی داشته 
افراد نیست که برعکس حتی تعمد به  خصوصی 
دست دادن با کسی که تمایلی به این روند معاشرت 

ندارد، آزار محسوب می شود.
از سوی دیگر باید در نظر گرفت که تعدی و آزار ابدا 
اتفاقی ویژه خانم ها نیست و آقایان نیز در معرض آن 

هستند البته که قطعا خاصه در جامعه مردسالار ایران 
خانم ها در این اتفاق آسیب پذیرترند.

با وجود همه این ها باید این نکته مهم را در نظر 
گرفت که یک انسان بالغ موظف است در موقعیتی 
که مورد تعدی قرار می گیرد، اعتراض کند، نه بگوید، 
با  بالغ  آدم های  تمایز  وجه  این  ندهد؛  تن  آن  به 
کودکان است. ممکن است کسی در شرایطی برای 
رسیدن به موقعیتی که برایش مهم بوده به ارتباطی 
خلاف میل اش تن دهد و سال ها بعد بخواهد آن 
را بیان کند. باید در نظر گرفت به هر حال در آن 
بوده  طرفین  بین  قراردادی  اتفاق  این  زمانی  برهه 
است و طبعا مخالفتی با آن نشده که اگر شده باشد 
بحث اش جداست و مجازات اش در قانون صریح و 
روشن اما قطعا که تجاوز چیزی خود شخص به آن 
تن داده حتی در صورت میل قلبی نداشتن متفاوت 
است؛ البته این چیزی از زشتی عمل فردی که به 
سبب داشتن جایگاهی، شخص مقابل اش را در این 
موقعیت قرار داده، کم نمی کند و او در هر شرایط یک 

سوء استفاده کننده و آزارگر محسوب می شود.
از سویی در فضای مجازی بدیهی است که بسیاری 
با صفحه های تقلبی و هویت های مجعول به تخریب 
دست  متعدد  دلایل  به  شده  شناخته  چهره های 
می زنند، بنابراین ضروری است که مواجهه احساسی 
به  تنها  و  باشیم  نداشته  می خوانیم  آن چه  هر  با 
قربانیان بفهمانیم کنار آن ها خواهیم بود تا حق اش را 

از مجاری قانونی پیگیری کند.
توئیت های  در  نام اش  که  گردش گردی  مثل  درست 
بسیاری آورده و به سرعت دستگیر شد و حالا پس 
از اتحاد مجازی قربانیان باید به صورت قانونی پا جلو 
بگذارند و حق خود را مطالبه کنند تا خاطی مجازات شود.

در موارد مشابه غربی کسی مثل »کوین اسپیسی« 
با هجمه های فراوان تقریبا به طور کامل نابود شد و 
حتی از مجموعه »خانه پوشالی« کنار گذاشته شد اما 
سر آخر بی گناهی اش اثبات شد ولی از سویی دیگر 
»هاروی واینستین« محاکمه و محکوم شد. بنابراین 
باید این مهم را در نظر گرفت گرچه که اینترنت محلی 
بسیار عالی برای مطالبه ای جمعی است اما ابدا بستر 
مناسبی برای قضاوت و حکم دادن نیست! در نتیجه 
باید در عین حمایت همه جانبه از قربانیان اعم از زن 

و مرد، هوشیار بود و احساسی عمل نکرد.

دریچهیادداشت

جهان سینما

تازه ترین ساخته »کریستوفر نولان«؛

»تِنِت« ناجی صنعت سینما!

برای بازگشت به آکادمی اسکار؛

درخواست »رومن پولانسکی« رد شد

در  گذشته  روز  نولان«  »کریستوفر  ساخته  جدیدترین  »تِنِت« 
سینماهای جهان اکران شد و انتظار می رود رونق از دست رفته را 

به گیشه ها برگرداند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از خبرگزاری فرانسه، تنت آن اکران 
تابستانی است که سینماداران امید دارند صنعت سینما را در دوره 

پساکرونا احیا کرده و تماشاگران را به سالن ها بکشاند.
تنت یک فیلم پرمخاطب و هوشمندانه در مرز بین ژانرهای جاسوسی 
و علمی-تخیلی است. اکران این فیلم که با بودجه ۲۰۰ میلیون دلاری 
ساخته شده بارها به دلیل شیوع کرونا به تعویق افتاد؛ اما در نهایت 
اولین فیلم در نوع خودش بود که جرات کرد در دوره همه گیری روی 
پرده برود. ریسک بالای اعتماد به سینماها در دوره کرونا، دیزنی را بر 
آن داشت تا مولان را به جای پرده نقره ای روی پلتفرم های دیجیتال 
از  برای مردن نیست جدیدترین قسمت  اکران کند. فیلم زمانی 
مجموعه جیمز باند که قرار بود آوریل اکران شود نیز به دلیلی مشابه، 
در ماه نوامبر )آبان-آذر ۹۹( روی پرده می رود. با وجود این، شرکت 
فیلمسازی برادران وارنر به توانایی نولان برای کشاندن تماشاچیان 
به سینماها ایمان دارند و البته دلیل خوبی هم برای این اعتماد 

وجود دارد.
بازآفرینی فیلم های بتمن در قالب سه گانه شوالیه تاریکی ساخته 
این کارگردان برجسته، در مجموع بیش از ۴ میلیارد دلار فروش 
کرد. آخرین فیلم او، دانکرک، که سه جایزه اسکار برد و در ۵ شاخه 
دیگر نیز نامزد شد، تنها ۱۰۰ میلیون هزینه بُرد و بیش از ۵۲۶ میلیون 

دلار فروخت.
تنت روز گذشته )چهارشنبه، پنجم شهریور( در بیش از ۷۰ کشور 
جهان از جمله بیشتر کشورهای اروپایی، کانادا، استرالیا و کره جنوبی 
اکران می شود. این فیلم در آمریکا نیز به فاصله یک هفته در روز 
سوم سپتامبر )۱۳ شهریور( و همزمان با تعطیلات روز کارگر اکران 

خواهد شد.
منتقدان سینما در جهان تنت را به عنوان فیلمی که می تواند سینماها 
را از رکود کرونایی رها کند، معرفی کرده و شبکه بی بی سی نولان را در 

نقش ولی نعمت )patron saint( سینماها تصویر کرده است.

سفر مخاطب به دل پرده نقره ای

تنت همه چیز را برای به انجام رساندن این ماموریت در اختیار دارد. 
قلاب فیلمنامه از عنوانش پیداست؛ تِنِت که به فارسی »انگاشته« 
ترجمه شده به معنای وارونه خوانی یا پالیندورم است. این اصطلاح 
به عباراتی اطلاق می شود که می توان آن ها را هم از اول به آخر و 
هم از آخر به اول خواند؛ در این فیلم زمان به طور مشابه می تواند به 

عقب یا جلو چرخانده شود.
تنت در ظاهر فیلمی جاسوسی درباره یک مامور مخفی )جان دیوید 
واشنگتن( است در تعقیب یک شخصیت شرور که حیات بشر 
را تهدید می کند. اما همانطور که از کارهای نولان انتظار می رود، 
یک پیچش در پیرنگ داستان وجود دارد و آن هم این است که 
شخصیت ها قدرت وارونه کردن زمان را دارند. عقب و جلو شدن مکرر 
زمان و تعقیب و گریز به سبک فیلم های جیمز باند از ویژگی های 

این فیلم دو ساعت و نیمه است.
نولان در کنفرانس مطبوعاتی مجازی که اخیرا برگزار کرد اعتراف کرد در 
ساخت تنت از آثار موریس کرنلس اشر هنرمند آلمانی و فیلم جاسوسی 

که دوستم داشت )۱۹۷۷( از مجموعه جیمز باند تاثیر گرفته است.
چیزی که از این فیلم به یاد دارم این احساس است که می توان 
و  کرد  سفر  جهان  جای  هر  به  پرید،  نمایش  صفحه  داخل  به 

شگفت انگیزترین چیزها را دید.
نولان افزود: بیشتر سال های فعالیت حرفه ایم را به تلاش برای زنده 
کردن این حس و انتقال آن به مخاطب گذراندم. این که بتوانم حس 
اعجاز را درباره این که فیلم ها چه قابلیت هایی دارند و می توانند شما 

را به خود به کجاها ببرند، به مخاطب برگردانم.
البته چیزی که ساخته نولان را از جیمز باند متمایز می کند، استفاده 
از یک قهرمان سیاه پوست است که تیم سازندگان مجموعه فیلم های 

جیمز باند هنوز به سراغش نرفته اند.
تنت که در هفت کشور مختلف فیلمبرداری شده از بحث اکشن 
انفجارهای  از جنس  اکشن هایی  فیلم  این  در  ندارد.  کم  چیزی 
مخمصه و ماتریکس وجود دارد که از آن جمله می توان به منفجر 
کردن یک هواپیمای مسافربری ۷۴۷ آن هم بدون استفاده از جلوه 

های ویژه، اشاره کرد.

دادگاهی در لس آنجلس روز گذشته درخواست »رومن پولانسکی« 
کارگردان مطرحی را که به جرم تعرض جنسی از آکادمی اسکار 

اخراج شده بود، برای بازگشت به این نهاد سینمایی رد کرد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روزنامه یو. اس. ای تودی، 
پیانیست  چون  مطرحی  فیلم های  کارگردان  پولانسکی  رومن 
)۲۰۰۳(، بچه رزماری )۱۹۶۸(، تس )۱۹۷۹( و محله چینی ها )۱۹۷۴( 
در سال ۲۰۱۸ به جرم تعرض جنسی به همراه بیل کازبی کمدین 
مشهور آمریکایی که به اتهامی مشابه زندانی شده بود، از آکادمی 

اسکار اخراج شد.
این کارگردان ۸۷ ساله لهستانی الاصل سال میلادی گذشته به 
دلیل آنچه اخراج ناشایست و غیرقانونی خود دانست از آکادمی 
اسکار شکایت کرد و مدعی شد این اخراج بدون اطلاع وی انجام 

شده و در نتیجه تخطی از دستورالعمل هاست.
قاضی ماری استروبل )Mary Strobel( روز گذشته در دادگاهی 
که برای رسیدگی به این پرونده تشکیل شد، درخواست پولانسکی 
برای بازگشت به آکادمی اسکار را رد کرد و گفت اگرچه این آکادمی 

می توانست از قبل پولانسکی را در جریان ماجرای اخراج بگذارد، 
این  منصفانه  استماعی  دادن  ترتیب  با  مدیره  هیئت  اعضای 
کوتاهی را جبران کرده اند. همچنین تصمیم هیئت مدیره آکادمی 
اسکار براساس شواهد موجود گرفته شده و خودسرانه، هیجانی یا 

نتیجه سوءاستفاده از اختیارات نبوده است.
به  واکنش  در  پولانسکی  )Harland Braun( وکیل  برون  هارلند 
رای دادگاه گفت پولانسکی زحمت درخواست تجدیدنظر را به خود 
نمی دهد چون عضویت در آکادمی برایش بی اهمیت است و ارزش 

صرف پول و زمان را ندارد.
پولانسکی کارگردان و فیلم نامه نویس برجسته لهستانی الاصل 
به یک دختر ۱۳ ساله  پرونده تجاوز  در سال ۱۹۷۸ میلادی در 
متهم شناخته شد و از ترس محکوم شدن به حبس طولانی مدت، 
از خاک آمریکا گریخت. وی از آن زمان تاکنون عمر خود را در 
کشورهایی چون فرانسه، سوئیس و لهستان گذرانده و تلاش های 
بی  کارگردان  این  مجازات  و  بازگرداندن  برای  کالیفرنیا  مقامات 

نتیجه مانده است.

برگزاری مجازی پنجمین جام باشگاه های کتاب خوانیفرهنگی
با اعلام شورای سیاست گذاری پنجمین دوره جام باشگاه های کتاب خوانی 

کودک و نوجوان، این دوره، مجازی برگزار می شود.

مرسده مقیمی

 روزنامه نگار و منتقد
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ورزشی نایب رئیس فدراسیون ووشو منصوب شد
با حکم »امیرصدقی« -رئیس فدراسیون ووشو- »زهرا ناطقی« به عنوان نائب 

رئیس امور بانوان این فدراسیون منصوب شد.

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

احیای مرام تختی یا مراسم تختی؟!

سال ها پیش گزارشگر توانمند و کشتی نویس با سابقه 
مراسم  برگزاری  لزوم  شفیع  میرزا  خان  سعید  یعنی 
این  تولد  سالروز  در  را  تختی  پهلوان  جهان  بزرگداشت 
اسطوره بی بدیل به مسئولان وقت فدراسیون گوشزد کرد. 
آن روزها چون فدراسیون توسط شادروان خطیب در مقام 
سرپرست اداره می شد توجه چندانی به درخواست منطقی 
این کارشناس کشتی نشد اما گویا این موضوع در گوشه 
ذهن رسول خادم که آن زمان مدیر تیم های ملی کشتی 
آزاد بود جای گرفت تا بعدها سالروز تولد جهان پهلوان 
غلامرضا تختی را طی مراسمی گرامی بدارد. متاسفانه در 
زمان رسمیت بخشیدن به روز ملی کشتی و برگزاری مراسم 
ویژه نیز هرگز نامی از استاد میرزا شفیع برده نشد و در 
عوض از کسانی نام بردند که در این راستا ابتکاری از خود 

نشان نداده بودند.
پس از تغییر و تحولات در فدراسیون کشتی انتظار می 
رفت در باب برگزاری مراسم زادروز جهان پهلوان حداقل 
از طراح اصلی این روز و در صورت لزوم برخی کارشناسان 
پیشکسوت نیز دعوتی به عمل می آمد تا از کسانی که یک 
عمر در رثای یاد و نام جهان پهلوان تختی و اوج و اعتلای 
کشتی قلمفرسایی کرده و روزگار تلف کرده اند یادی به 
میان آورده می شد یا حداقل آنان که شاهد ماجرا بودند 
به دوستان مسئول یاداوری کنند که این ابتکار  و ایده 
متعلق به یکی از کشتی نویسان است. دریغا که چنین 
کاری صورت گرفته باشد و مطابق معمول، در به همان 
پاشنه خواهد چرخید که انتظار می رفت. در این میان البته 
همواره عده ای نور چشمی هستند که همواره خودرا با 
شرایط موجود وفق می دهند و زینت المجالس هر محفلی 
می شوند. باور کنید برگزاری چنین مراسم کم محتوا و 
بی آب و رنگ جز آنکه ملالی در دل ها نشاند و رخوتی به 
وجود آورد رهاورد دیگری به همراه نخواهد داشت. برگزاری 
مراسمی از این دست به صورت رسمی به منظور در بوق و 
کرنا کردن و سوژه ساختن برای برخی برنامه های بی محتوا 

و سفارشی نوش جان هیچ کس نمی شود.
دوستان سوار بر مرکب تفاخر به یاد داشته باشند تکریم 
و تجلیل از تختی اگر با محتوا و هدف ایده آل صورت 
نگیرد نه تنها تاثیری در شناساندن شرف ورزش کشور به 
مردم نخواهد داشت بلکه چه بسا موجبات بدبینی را نیز 
فراهم سازد. بیایید یکبار هم که شده مرام تختی را احیا 
کنیم نه مراسم تختی را. تختی به خاطر مرام و معرفتی 
که داشت در دل مردم جای گرفت. کسی او را به واسطه 
تعداد مدال هایی که کسب کرده بود تکریم نمی کرد چرا 
که نیم قرن پیش وسایل ارتباط جمعی و رسانه های ریز 

و درشت امروز در کار نبود و مردم اغلب اطلاعات را دهان 
به دهان بازگو می کردند و می شنیدند؛ به همین دلیل 
بسیاری فقط نام تختی به گوششان خورده بود و صفاتی 
چون جوانمردی و شجاعت جهان پهلوان این نام را در ذهن 
و یاد آنان برجسته می کرد نه مدال و مسابقاتی که وی در 

آن حضور می یافت.
هرسال مراسم سالگرد درگذشت اسطوره پهلوانی را برگزار و 
هر چه آن روز در وصف بزرگی و دلاوری تختی گفته شد 
فردا از یاد و خاطره ها رفت. هیچ پند و اعتباری از سلوک 
و شرح صدر او نگرفتیم.  اکنون نیز سه سال است مراسم 
زادروز را به سالگرد درگذشت اضافه کرده ایم بی آنکه اقدام 
درخور فرهنگی در راستای شناخت واقعی مرام و مسلک 

تختی کرده باشیم.
از تختی می گوییم اما یک از صد، مرام او را نداریم. او را 
الگو و نماد ورزش کشور می خوانیم اما در مکتب مسلک و 
معرفت وی رفوزه می شویم. تمام زندگی جهان پهلوان در 
فروتنی و رفتار نیک خلاصه می شد. کدام یک از مدعیان، 
شمه ای از رفتار و کردار او را در وجود خویش نهادینه 

کرده اند؟
تختی نیازمند برگزاری مراسم نیست او می خواست بارفتار 
و کردار انسانی در میان جامعه ورزش و مردم، زلال عشق و 
محبت جاری کند. حدود نیم قرن برای او مراسم گرفتیم 
اما یک بار از ته دل و با تمام وجود تلاش نکردیم صفات 
با  در میان جامعه گسترش دهیم.  را  مرد  این  نیکوی 
اقدامات سطحی و باری به هر جهت نمی شود راه تختی 
را به مردم نشان داد. کسانی که حتی توان ایجاد تفاهم 
ظاهری بین خانواده کشتی را ندارند چگونه می توانند 

ادعای پیروی از تختی را داشته باشند؟ 
حاصل کلام اینکه گرامیداشت زادروز یا درگذشت غلامرضا 
تختی که خود را فرزند ایران می دانست با انجام مراسم 
رسمی و گزینشی به نتیجه مطلوب نخواهد رسید.  اگر 
خواهان گرامیداشت جهان پهلوان هستید، نخست خود را 

با مرام و مسلک وی آشنا کنید.

پایهدیدگاه

»رئیس فدراسیون تیراندازی«:

می توانیم در توکیو تاریخ ساز شویم

»مدیرکل ورزش کارگران«:

کشتی برخاسته از بطن جامعه کارگری است

رییس فدراسیون تیراندازی گفت: امیدوارم با حمایت های بیشتر 
و تلاش اولین مدال تیراندازان ایران در توکیو تاریخ ساز شویم.

به گزارش »دنیای هوادار«، علی دادگر در مجمع عمومی سالیانه 
این فدراسیون که به ریاست مهدی علی نژاد معاون توسعه ورزش 
قهرمانی و حرفه ای وزیر ورزش و جوانان برگزار شد، گفت: کسب 
۶ سهمیه برای المپیک توکیو و تمام این موفقیت ها به دلیل 
تلاش ورزشکاران، مربیان، هیات های استانی و حمایت های 
وزارت ورزش و کمیته ملی المپیک است و اگر ناکامی وجود 

داشته سهم من است و باید پاسخگو باشم.
رئیس فدراسیون تیراندازی ادامه داد: کشور ما درگیر جنگ 
اقتصادی و بیش از هر زمان نیازمند همدلی و اتحاد است. رشته  
تیراندازی وابسته به سلاح و فشنگ و تجهیزات است که در این 
خصوص وجود تحریم ها کار ما را بسیار سخت کرده اما با قناعت 

کارها را پیش می بریم.
وی اضافه کرد: برای کاهش هزینه ها حتی تعداد کارمندان 
فدراسیون را از ۶۲ نفر به ۳۷ نفر کاهش دادیم ولی همچنان 

درگیر بدهی های سنوات گذشته هستیم.
تمام  گذشته  کرد: سال  تصریح  تیراندازی  فدراسیون  رئیس 
تمرکزمان را روی کسب سهمیه المپیک گذاشتیم و نتوانستیم 

آن طور که باید کاری برای هیات های استانی انجام دهیم.
وی ادامه داد: در آغاز سال ۹۹ از وزارت دفاع ۲۰۰ قبضه اسلحه به 
صورت رایگان گرفتیم که بین هیات های استانی، مراکز استان ها، 

روسای هیات ها و شهرستان های فعال توزیع خواهیم کرد.
او در خصوص فعالیت فدراسیون در دوران کرونا گفت: با درایت 
مربیان داخلی اولین کشوری بودیم که تمرینات خود را به 
صورت آنلاین برگزار کردیم که الگویی برای سایر کشورهای دنیا 

شد.
وی گفت: همچنین در این دوران ۲۵ جلسه به صورت مجازی 

با روسای هیات های استانی داشتیم. تعدادی از هیات ها به 
صورت سرپرستی اداره می شوند که به زودی انتخاباتش برگزار 

خواهد شد.
دادگر گفت: برای کسب موفقیت مولفه های زیادی لازم است 
ولی برای شکست یک اشتباه کافی است. باید با همدلی و 
همراهی تلاش کنیم تا این روزهای سخت را پشت سر بگذاریم.
وی در پایان از حمایت های هیات های استانی، وزارت ورزش و 
جوانان و کمیته ملی المپیک تقدیر کرد و اضافه کرد: با ادامه 

این همدلی توان تاریخ سازی داریم.

مدیر کل ورزش کارگران با گرامیداشت روز جهانی کشتی گفت: 
ورزش کشتی ریشه در محیط های کارگری دارد و جهان پهلوان 
تختی فرزند یک کارگر است و خودش نیز بارها به جنوب شهری 
بودن خود و کارگر بودنش افتخار می کرد. پنجم شهریور ماه 
سالروز تولد جهان پهلوان غلامرضا تختی به عنوان روز پهلوانی 

و کشتی نامگذاری شده است.
با  کارگران  ورزش  کل  مدیر  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
گرامیداشت روز جهانی کشتی گفت: ورزش کشتی ریشه در 

محیط های کارگری دارد و جهان پهلوان تختی فرزند یک کارگر 
است و خودش نیز بارها به جنوب شهری بودن خود و کارگر 

بودنش افتخار می کرد.
فرزاد حیدری افزود: کمتر کشتی گیر و علاقمند به کشتی است 
که نداند ورزشگاه کارگران شهید معتمدی با کشتی عجین 
شده و از گذشته های دور و از 5 دهه قبل محل ظهور و بلوغ 
نام آوران و بزرگان کشتی جهان و المپیک بوده است از جمله 
زنده یاد سیدشمس الدین سید عباسی، محسن کاوه، عباس 
جدیدی، اکبر فلاح و در حال حاضر نوجوانان و جوانان زیادی 
در تیم های ملی پایه سر از باشگاه کارگران شهید معتمدی در 

آورده اند و به سکوهای جهان و المپیک رسیده اند.
کشتی  آکادمی  شک  بدون  افزود:  کارگران  ورزش  مدیرکل 
ورزشگاه کارگران با مدیریت پهلوان اکبر فلاح مجهزترین و قابل 
اعتماد ترین آکادمی کشتی به معنای واقعی است که اکنون با 
یک بازسازی اساسی آماده است تا با رفع موانع کرونا بار دگیر 

محل حضور مشتاقان نوجوان و جوان به کشتی باشد.
وی به اصالت کارگری بودن رشته ورزش کشتی گفت: به جرات 
می توان ادعا کرد که کشتی برخاسته از بطن جامعه کارگری 
است و قهرمانان کشتی اغلب از قشر کارگر برخواسته اند و به 

سکوهای المپیک و جهان رسیده اند.
حیدری در پایان گفت: این روز را به همه قهرمانان و پهلوانان 
کشتی ایران زمین تبریک می گوییم و با وجود اینکه امکان 
برپایی مراسم تقدیر از قهرمانان کشتی کارگری فراهم نیست 
اما اداره کل ورزش کارگران با دعوت از پهلوانان و پیشکسوتان 
و یا حضور در محل زندگی این عزیزان از آن ها به مناسبت روز 

کشتی تقدیر به عمل خواهد آورد.

کوتاه

تختی به خاطر مرام و معرفتی که داشت در دل مردم جای گرفت. کسی او را به 
واسطه تعداد مدال هایی که کسب کرده بود تکریم نمی کرد چرا که نیم قرن پیش 
وسایل ارتباط جمعی و رسانه های ریز و درشت امروز در کار نبود و مردم اغلب 
اطلاعات را دهان به دهان بازگو می کردند و می شنیدند؛ به همین دلیل بسیاری 
فقط نام تختی به گوششان خورده بود و صفاتی چون جوانمردی و شجاعت جهان 
پهلوان این نام را در ذهن و یاد آنان برجسته می کرد نه مدال و مسابقاتی که وی در 

آن حضور می یافت.

محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار
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طارمی، کاندیدای بهترین بازیکن فصل لیگ پرتغالورزشی
هر چند این روزها خبر ویژه درباره مهدی طارمی مربوط به انتقال وی به تیم پورتو است اما هنوز پرونده فصل گذشته لیگ 
پرتغال برای این ستاره ایرانی بسته نشده است؛ طارمی که در فصل گذشته لیگ پرتغال توانست با 18 گل عنوان آقای گلی را 
به دست آورد، حال در آستانه کسب عنوان بهترین بازیکن فصل است و توانسته یکی از 10 کاندیدای کسب این عنوان باشد.

آبی های پایتخت تحت هدایت »فرهاد مجیدی« در ضربات 
پنالتی موفق به برتری مقابل شاگردان »یحیی گل محمدی« 
شدند تا حریف »تراکتورسازی تبریز« در فینال جام حذفی 

شوند. 
از چهارمین  به گزارش »دنیای هوادار«، پرسپولیس پس 
قهرمانی متوالی در لیگ برتر که با قاطعیت هرچه تمام تر 
به دست آمد، شرایط مناسب و البته راه دشواری برای کسب 
دوگانه در جام حذفی داشت. نهایتا اینکه آن ها شب گذشته 
که در مرحله نیمه نهایی جام حذفی به مصاف استقلال 
رفتند، کار سختی داشتند و در شروع مسابقه دروازه خود را با 
شوت زیبای »مهدی قائدی« -که در فضای مجازی به دلیل 
لایی های پی در پی او در مقابل بازیکنان پرسپولیس موسوم 
به »تونل« شده است!- باز شده دیدند تا آبی ها یک نیمه را 
با پیروزی و برتری مطلق در میدان تمام کنند و با روحیه 

خوب به رختکن بروند.
اما ورق در نیمه دوم برگشت و دو دقیقه پس از شروع 
نیمه دوم پرسپولیس گل تساوی را در شرایطی توسط »بشار 
رسن« به ثمر رساند که در نیمه عملکرد بسیار ضعیف و بدی 
از خود به جای گذاشته بود. بازی تا حدی متعادل دنبال 
می شد اما در اکثر دقایق این پرسپولیسی ها بودند که توپ 
و میدان را در اختیار داشتند و هیچ نشانی از آن استقلال 
طوفانی نیمه اول وجود نداشت. شاگردان یحیی در دقیقه 89 
با گلزنی »علی علیپور« در آستانه صعود به فینال جام حذفی 
قرار گرفتند، اما این پایان ماجرا نبود و بر اثر عملکرد ضعیف 
پرسپولیسی ها در خط دفاعی و اشتباهات سریالی آن ها به 
ویژه در حفظ توپ، در سومین دقیقه وقت های تلف شده 
بود که »محمد دانشگر« کار را به تساوی کشید تا امید در دل 
شاگردان فرهاد زنده و بازی به وقت های اضافه کشیده شود.
حذفی  جام  نهایی  نیمه  در  حساس  دربی  جذاب  قصه 
سر دراز داشت و حتی 30 دقیقه وقت های اضافی هم 
مشخص کننده پیروز این دوئل سخت، نفس گیر و البته 
تماشاگرپسند نبود و نهایتا کار به ضیافت پنالتی ها کشید؛ 
جایی که بخت با آبی ها یار بود و فرهاد را با لبخندی شیرین 

بر قله نشاط رساند.

ترکیب »پرسپولیس«

بوژیدار رادوشوویچ
سید جلال حسینی )46 - محمد نادری(، )61- کریستین 

اوساگوآنا(
محمد حسین کنعانی زادگان

مهدی شیری )27 - کمال الدین کامیابی نیا(
شجاع خلیل زاده

احمد نوراللهی

سیامک نعمتی
بشار رسن )113- مهدی عبدی(

وحید امیری
مهدی ترابی

علی علیپور )113- امید عالیشاه(
سرمربی: یحیی گل محمدی

ترکیب »استقلال«

سید حسین حسینی
عارف غلامی

محمد دانشگر
وریا غفوری

هرویه میلیچ
مسعود ریگی

علی کریمی )2+90- میلاد زکی پور(
آرش رضاوند )85 - امیرارسلان مطهری(

فرشید اسماعیلی )51- فرشید باقری(
مهدی قائدی
شیخ دیاباته

سرمربی: فرهاد مجیدی

بهترین بازیکن زمین: مهدی قائدی

از هر لحاظ که حساب کنیم »مهدی قائدی« ستاره جوان 
استقلال در جریان برتری مقابل پرسپولیس نقش کلیدی و 

اساسی ایفا کرد؛ این ستاره ریزنقش بارها و بارها با حرکات 
انفجاری، دریبل های متوالی و سرعت مثال زدنی اش باعث 
آزار خط دفاعی عموما پا به سن گذاشته پرسپولیسی ها شد  
و حملات خطرناکی به وجود آورد که حاصل آن یک گل 
توسط خودش و خلق چند موقعیت گل در دقایق متعدد 
این دیدار بود. بی شک دقت او در دادن پاس های در عمق 
و ارسال های کوتاه نیز بی  نقص و درجه یک بود؛ مجموعا، 
نیمه نهایی جام حذفی، یکی از بهترین نمایش های مهدی 

قائدی در فصل جاری بود.

اتفاق ویژه

اتفاق ویژه ای که در طول این دیدار بیش از هرچیز دیگری 
خودنمایی می کرد، بازی روان، سرعتی و گردشی دو تیم بود؛ 
این اتفاق در حالی رخ داد که این دیدار در سکوت کامل و 
بدون حتی یک تماشاگر آغاز و به پایان رسید که انصافا کمتر 
کسی - با وجود آگاهی از شرایط پیش آمده به علت کرونا- 
تصور چنین بازی تماشاگرپسند و سرگرم کننده ای را داشت. 
نکته دیگر که جزو اتفاقات ویژه و احتمالا اعصاب خُردکن 
برای پرسپولیسی ها و شیرین برای استقلالی ها به حساب 
می آمد، عملکرد فاجعه بار »اوساگونا« در طول مدت زمان 
حضورش در زمین مسابقه بود که نهایتا با آن پنالتی افتضاح، 
دست به تکمیل حضور فاجعه بار خودش زد؛ احتمالا پنالتی 
او تا همین حالا هم دستمایه شوخی و کنایه های بسیاری 

در فضای مجازی شده باشد.

گزارش ورزشی

فرهاد مُچِ یحیی را خواباند؛

آسمان آبی در ضیافت پنالتی ها!
دردی درمان نمی کنید، نمک به زخم

 مردم نپاشید؛
این نامه را »تاج« فقط بخواند!

را  مطلب  این  که  حال 
می نویسم، اوضاع و احوال 
به شکل شگرفی  فوتبالمان 
خراب است. طلبی به ارزش 
بر  تومان،  میلیارد  چند صد 
دوش فوتبال کشور ما افتاده 
است، مبلغی که سال های 
سال، نه فدراسیون فوتبال و 
نه وزارت ورزش توان پرداخت آن را دارد، کلاهی به بزرگی 
جهان خلقت، بر سر فوتبالمان رفته که فقط خدا می داند 
چگونه می خواهیم از سیلاب تباهی آن رها شویم، سیلابی 
که عواقبی چون تعلیق و ورشکستگی ورزش و فوتبال کشور 

عزیمان خواهد داشت .
در خصوص عاملان و مقصران این ننگ تاریخی، به اندازه کافی 
صحبت شده است و امیدوار به برخورد جدی با این دوستان 
هم هستیم، اما چند کلامی هم باید با یکی از مهم ترین 

اشخاص فدراسیون وقت سخن بگوییم.
جناب تاج، در سخنان گوهر باری که شخص شما آن ها 
قرارداد  درد  رفت که  کار  به  اید، جملاتی  نامیده  دفاعیه  را 
ویلموتس را دوچندان کرد و متاسفانه نمکی عظیم، به زخمی 

که از شما و دوستانتان خوردیم پاشید.
شما )البته با هدایت آقای وزیر!( مبلغ چندصد میلیاردی که 
روی دست مملکت گذاشتید را با حالتی تمسخر آمیز با ربوده 
شدن بیت المال توسط عده ای وطن فروش مقایسه کردید، 
این امر، بدجوری حالمان را گرفت و قلبمان را به درد آورد، تا 
چند روز پیش انتظار عذرخواهی و ندامت از شما و گروهتان 
داشتیم، اما با این گستاخی ها روی همه آن سارقان بیت 
المال که بحمدالله و به لطف مسئولان ذی ربط، تک تک به 
سزای اعمالشان رسیدند و خواهند رسید، را با سخن هایتان 

سفید کردید.
به جای مقایسه با دشمنان مردم که جان مردم را می گیرند، 
بهتر است خودتان را با امثال شهید فهمیده و شهید همت 
مقایسه کنید، بزرگانی که از جان شیرینشان گذشتند، تا از 
مال و ناموس همین مردم که شما و خانواده تان دفاع کنند.

عده ای از همین قهرمانان، به مقام افتخار شهادت نائل شدند 
و عده ای هم یادگار دفاع از وطن و مردم را باخود از جبهه های 

جنگ آورده اند و مفتخر به مقام جانبازی شدند.
پس بهتر است موقعی که همه چیز را در مقیاس مقایسه قرار 
می دهید، معرفت و عِرق ملی تان هم با دیگران مقایسه کنید، 

آن زمان است که بدجور خجل می شوید...

مکث

)1( 2 - 2 )4(

»نوید مظفری«: 

برنده دربی تیم داوری بودند
نوید مظفری کارشناس داوری فوتبال ایران در برنامه 
تلویزیونی قضاوت پیام حیدری و همکارانش را عالی 

توصیف کرد.
داور  انتخاب  دربی،  موضوعات  حساس ترین  از  یکی 
بازی بود که جنجال بسیاری را به پا کرد و سرانجام 
پیام حیدری به عنوان قاضی دربی 93 انتخاب شد؛ نوید 
مظفری کارشناس داوری در برنامه »ورزشگاه« شبکه 
داوری  کوبل  و  حیدری  امشب  قضاوت  درباره  تهران 
دیدار دربی گفت که برنده دربی امشب تیم داوری بودند. 

مظفری در تحلیل عملکرد داوران شب گذشته گفت:
* دقیقه 24 - فرشید اسماعیلی قبل از اینکه به مدافع 
پرسپولیس برسد خودش را روی زمین می اندازد و هیچ 

خطایی رخ نداد و داور بازی عالی تصمیم گرفت.
* دقیقه 29 - در صحنه زمین افتادن مهدی ترابی پیش 
از کولینگ بریک، هم باید اعلام خطا می شد و هم 

بازیکن استقلال نیز با کارت زرد جریمه می شد.
* دقیقه 38 - فشار دست غلامی که باعث سرنگونی 
علیپور شد، در حدی نبود که بتوان اعلام پنالتی کرد 
و هیچ خطایی اتفاق نیفتاد؛ اگر بخواهیم چنین فشار 
دستی را پنالتی بگیریم در ضربات کرنر بسیار این چنین 

رخ می دهد اما قطعا خطا نیست.
در مجموع فکر می کنم پیام حیدری در صحنه های 
مهم بازی بسیار خوب عملکرد داشت و قضاوت تیم 

داوری بسیار خوب بود.

محمدرضا ولی زاده

  خبرنگار
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با شعار نمی شود فوتبال را اداره کرد؛

اولیایی: نمایندگان مجلس 
هوشیار باشند 

پیشکسوت فوتبال گفت: بعضی ها می خواهند با حرف و شعار 
و بدون نظرات کارشناسی و گرفتن نظر خبرگان فوتبال را اداره 

کنند که این شدنی نیست.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از مهر، »سید کاظم اولیایی« 
در خصوص صحبت های »تقی زاده« -معاون وزیر ورزش- بیان 
داشت: ایشان مدعی شدند نظام باشگاه داری تبدیل به لایحه 
شده و در هفته دولت برای تصویب به مجلس ارسال می شود. 
اعتراض من این است که برای تهیه این طرح آقایان با کدام 
کارشناس، کدام مدیر و کدام فردی که در حوزه تیم داری 
خصوصی دارای تجربه بود، قبل از تهیه این طرح مورد مشورت 
قرار گرفته است؟ مگر آقای تقی زاده و همکاران محترمشان از 
دل باشگاه ها خبر دارند که به تنهایی این طرح را تهیه کرده اند؟ 
قبل از تهیه این طرح باید با مدیران باشگاه ها جلساتی گذاشته 
می شد تا آن باکمترین ضریب آزمون و خطا به مجلس می رفت. 

من امیدوارم نمایندگان مجلس در این مورد هوشیار باشند.
عضو هیات موسس اتحادیه مدیران فوتبال ایران بیان داشت: 
لایحه های کارشناسی نشده قبلی که تبدیل به قانون شده 
تاکنون به اندازه کافی به فوتبال ایران صدمه زده است. یک 
جایی دولت بیشتر از حد معمول در فوتبال ورود می کند و 
باعث می شود فوتبال گران شود و بعد از آن فوتبال را به حال 
خود رها می کند تا این فوتبال گران شده به ورطه ورشکستگی 
بیفتد. برای همین است که می گویم طرح نظام جامع باشگاه 
داری باید قبل از ارائه به مجلس در اختیار افکار عمومی و 
کارشناسان قرار گیرد تا اشکالات آن گرفته شده، صیغل خورده 

و شسته رفته به مجلس برسد.
کارشناس فوتبال در خصوص قوانین جدید از جمله ممنوعیت 
جذب بازیکن و مربی جدید خارجی گفت: این اصل کلی است 
که ما نمی توانیم به تنهایی در فوتبال زندگی کنیم. باید برای 
درآمدزایی بازیکن و مربی ترانسفر کنیم و برای ارتقای سطح 
فوتبال مربی و بازیکن خارجی وارد کنیم. این چرخه باید در 
فوتبال ادامه داشته باشد. این اصل کلی است. اما الان در 
شرایط خاصی هستیم. از یک سو ارز به دلیل تحریم های 
ظالمانه به شدت گران شده و از سوی دیگر امکان انتقال ارز را 
هم نداریم. لذا من با اجرایی شدن »موقت« این طرح به عنوان 

یک مسکن موافقم.
اولیایی گفت: به دلیل همین مشکلاتی که ذکر کردم چهره 
فوتبال ما در مجامع بین المللی مخدوش شده است. هر 
پرونده ای از ایران به کمیته انضباطی فیفا برود قاضی ها سریع 
و راحت به ضرر ما رای می دهند چون می دانند محدودیت ارزی 
و محدودیت انتقالی داریم. پس این قانون یک مسکن است 

که می تواند مقطعی ما را از زیر فشارها خارج کند.
مدیرعامل پیشین باشگاه های استقلال و پاس گفت: طرح 
دیگری که می توان به آن فکر کرد و به اجرایی شدن نزدیکش 
کرد، مشخص کردن سقف اعتبار برای باشگاه هاست. مراجعی 
که پروانه حرفه ای باشگاه ها را صادر می کنند باید اطمینان 
حاصل کنند هر باشگاهی توان پرداخت تا سقفی که برای 

خودش تعیین کرده را دارد.
اولیایی گفت: فیفا بیشتر از یک دهه پیش قانون فیرپلی 
مالی را تصویب و ابلاغ کرد و این بدان معناست که باشگاه ها 
متناسب با درآمدهایشان هزینه کنند. قانونی که در ایران هیچ 

اجرا نشد و جایگاهی ندارد.

به مناسبت »هفته دولت«، دکتر مستوفی در گفت و گویی 
با روابط عمومی »دانشگاه علوم پزشکی البرز« در خصوص 

عملکرد معاونت بهداشت بیان کرد:
با آغاز دولت یازدهم و اجرای برنامه های سلامت محور، 
البرز   درمانی  بهداشتی  دانشگاه علوم پزشکی و خدمات 
اجرای طرح تحول سلامت را به منزله فرصتی برای ارتقا 
سطح بهداشت و سلامت این استان تلقی کرد. با توجه 
به این که اکثر جمعیت استان در کلانشهر کرج سکونت 
دارند، برنامه های اجرایی در این مدت بر مبنای سیاست 
های ابلاغی مقام معظم رهبری و برنامه ششم توسعه و 
همچنین چشم انداز جمهوری اسلامی ایران در افق 1404، 

برنامه تحول بهداشت تنظیم شد. 
به این منظور تعداد 28 مرکز خدمات جامع سلامت و 
همچنین 117 پایگاه سلامت جدید در قالب گسترش و 
تقویت شبکه بهداشت و درمان در مناطق ناپایدار و حاشیه 
شهرها راه اندازی گردید و در حال حاضر تعداد واحدهای 

بهداشتی موجود در استان به 356 واحد افزایش یافت.
برنامه ارتقاء کمی و کیفی ارائه مراقبت های اولیه سلامت 
به روستائیان و شهرهای دارای جمعیت زیر 20 هزار نفر 
مانند آسارا، گرمدره، گلسار، تنکمان، کوهسار و طالقان نیز 
در دستور کار قرار گرفت و علاوه بر راه اندازی مراکز و پایگاه 
های جدید واحداهای بهداشتی موجود در کل استان نیز 

بازسازی کامل و تجهیز شدند.
رئیس مرکز بهداشت استان ادامه داد: در این راستا و به 
منظور تکمیل نیروی انسانی برای واحدهای بهداشتی جدید 
1284 نفر نیروی انسانی جذب و در مجموع 2814 نفر در 
حوزه های مختلف اعم از پزشک، دندان پزشک، مراقب 
سلامت، روانشناس، تغذیه و بهداشت محیط و کار دوره 

های آموزشی لازم را  پشت سر گذاشتند.
همزمان با راه اندازی و تجهیز واحدهای بهداشتی، برنامه 
های مراقبت های اولیه سلامت بر اساس گروه های سنی 
جوانان،  و  نوجوانان  کودکان،  و  نوزادان  شامل  مختلف 
پوشش،  تحت  جمعیت  برای  سالمندان  و  میانسالان 
بهداشتی  های  شاخص  ارتقاء  بر  علاوه  که  گردید  اجرا 
دستاوردهای مهم دیگری نیز حاصل گردید که اهم آن در 

یک ساله اخیر به شرح زیر می باشد:

1. افتتاح و راه اندازی مرکز مشاوره رفتاری در مراکز بهداشت 
فردیس و غرب کرج

2. احداث و افتتاح مرکز بهداشت غرب کرج
3. افتتاح و راه اندازی خانه بهداشت قاسم آباد بزرگ در 
شهرستان ساوجبلاغ و خانه بهداشت روستای آتشگاه در 

مرکز بهداشت غرب کرج
4. راه اندازی انبار داروئی معاونت بهداشت 

5. اصلاح ساختار و تجهیز آزمایشگاه سل استان در مرکز 
بهداشت غرب کرج

6. احداث و افتتاح ساختمان آزمایشگاه آب و فاضلاب 
استان

7. افتتاح مرکز مشاوره پیش از ازدواج در مرکز بهداشت 
غرب کرج

8. بازسازی و تجهیز مرکز مشاوره پیش از ازدواج در مرکز 
بهداشت شرق کرج

HIV 9. راه اندازی آزمایشگاه بار ویروسی
10. جبران عقب افتادگی پرداخت های پرسنلی و به روز 

شدن پرداخت حقوق و مزایای کلیه کارکنان حوزه بهداشت
11. کنترل و مراقبت بیماری آنفلوانزای H1N1 در پائیز و زمستان 

سال98، 1182 نفر مورد بررسی و مراقبت قرار گرفته اند.

12. غربالگری 66 درصد از جمعیت بالای 30 سال استان در 
طرح سنجش فشارخون و پیگیری افراد دارای فشار خون بالا 

)855764 نفر غربالگری شده اند(
13. ساماندهی پسماندهای مراکز بهداشتی و بی خطر سازی 

پسماندهای عفونی
14. واگذاری صدور کارت بهداشت به دفاتر پیشخوان

15. راه اندازی دفاتر خدمات سلامت
انجام  جهت  استان  مولکولی  آزمایشگاه  اندازی  راه   .16

آزمایشات کرونا ویروس و آنفلوانزا

اهم اقدامات معاونت بهداشت در کنترل و پیشگیری
 از کرونا

ارائه خدمات ویژه به  - تعیین 25 مرکز به عنوان مراکز 
بیماران حاد تنفسی به ویژه بیماری کرونا

- تجهیز مراکز منتخب به دستگاه های تشخیص مورد نیاز 
بیماری کرونا

- غربالگری 90 درصد جمعیت تحت پوشش در مرحله اول 
و پیگیری و مراقبت 175148 بیمار در طی 14 روز بیماری

- غربالگری 69 درصد جمعیت هدف در مرحله دوم و در حال 
حاضر نیز غربالگری مرحله سوم در استان آغاز شده است.

همکاری  با  محور  محله  نظارتی  های  تیم  اندازی  راه   -
نیروهای داوطلب سپاه و بسیج

- از ابتدای اسفند تا کنون 238751 مورد بازدید از مراکز تهیه 
و توزیع مواد غذایی و اماکن عمومی در سطح استان انجام 
شده است که این نظارت ها منتج به پلمب 4149 واحد 

متخلف و 3058 واحد به مراجع قضائی معرفی شده اند.
همکاری  با  محور  محله  نظارتی  های  تیم  اندازی  راه   -

منسجم نیروهای داوطلب سپاه و بسیج

پروژه های در دست اقدام معاونت بهداشت

- ارتقاء آمادگی فنی و تخصصی همه جانبه از نظر تامین 
نیروی انسانی و تجهیزات جهت مقابله با آنفلونزای فصلی 
و همچنین احتمال شیوع مجدد کرونا ویروس در پاییز و 

زمستان
- با توجه به افزایش جمعیت در شهرک های مسکن مهر، 
ارتقاء واحدهای بهداشتی از پایگاه سلامت به مراکز خدمات 
جامع سلامت در شهرک ابریشم ساوجبلاغ و مسکن مهر 
ماهدشت که در این مراکز علاوه برپزشک ،شهروندان از 
حضور کارشناسان بهداشتی مانند روانشناس، و تغذیه نیز 

برخوردار خواهند بود.

ذره بین

نگاهی بر عملکرد معاونت بهداشتی دانشگاه 
علوم پزشکی البرز در دولت یازدهم و دوازدهم

دریچه


